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Číslo jednací   Vaše č.j. /ze dne:  Vyřizuje/linka:   Dne: 

29/2019                      Lucie Berná             10. 12. 2018 

 

 

Zápis č. 3/2018 ze schůze ÚOK ze dne 21. listopadu 2018 v Lysé nad Labem 
 
Přítomni: Ing. Petr Gajda, Ing. Miroslav Otruba, Jiří Holaň, Mgr. Alexandr Veselý, Roman Kučera, 

Drahomíra Dufková, Mgr. Jaroslav Víšek. 

 

Komise sboru posuzovatelů: Martin Smetana 

 

Kontrolní komise: Ing. Václav Krůta 

 

Program jednání: 

 

1)  zahájení a přivítání 

2)  schválení programu + určení ověřovatele zápisu 

3)  kontrola usnesení 

4)  došlá korespondence 

5)  kluboví posuzovatelé 

6)  návrh úpravy směrnic (statut sboru posuzovatelů, směrnice pro výuku a vzdělávaní adeptů) 

7)  návrh rozpočtu 2019 

8)  plán zasedání ÚOK 2019 

9)  CV Chovatel 2018 - organizační úkoly 

10)  vyhodnocení EV Dánsko (zprávu podá př. Veselý). 

11)  diskuze 

12)  závěr 

 

Tajemnice komise Lucie Berná byla pověřena zpracováním zápisu. Přítomní schválili předložený 

program a bylo zahájeno jednání. 

 

 

Ad. 1. Zahájení jednání 

 



Jednání zahájil předseda ÚOK Ing. Petr Gajda. Jednání bylo svoláno elektronickou poštou. Přivítal 

přítomné členy ÚOK a pozvané hosty, konstatoval, že jednání je usnášeníschopné a představil 

připravený program. 

 

Ad. 2. Schválení programu, ověřovatel zápisu 

 

Program byl schválen všemi přítomnými. Ověřovatelem zápisu byl zvolen př. Alexandr Veselý a př. 

Drahomíra Dufková. 

 

Ad. 3. Kontrola usnesení 

 

USESENÍ 18/2/3/1: ÚOK schvaluje poskytnutí finančního příspěvku pro Klub chovatelů holubů 

českých čejek a lysek ve výši 3000,- Kč. Žádosti Klubu chovatelů holubů moravských voláčů o 

navýšení příspěvku o 2000,- Kč se vyhovuje. Žádost Klubu chovatelů holubů NVH se zamítá, 

jelikož se nejedná o dotaci při výročí klubu. Vyplacení částek a odpověď Klubu chovatelů holubů 

německých výstavních holubů zajistí tajemník komise Lucie Berná. Úkol splněn. 

 

USNESENÍ 18/2/4/2: Z rozpočtu ÚOK budou poskytnuty dvě knihy Holubi pro vítěze OMCH 

v celkové výši 998,- Kč. Zajistí tajemník komise Lucie Berná. Úkol splněn. 

 

USNESENÍ 18/2/5/3: Kontrolní komise prověří do 30. 9. 2018 jednání klubu ve výchově klubových 

posuzovatelů a připraví zprávu pro ÚOK. Předseda Gajda kontaktuje do 20. 9. 2018 Klub českého 

staváka a seznámí klub z výstupem schůze ÚOK a domluví osobní jednání s klubem při výstavě 

v Bohdalově.  

Úkol splněn – jednání bylo dohodnuto na 22. 11. 2018 do Lysé nad Labem 

 

USNESENÍ 18/2/6/4: Členové ÚOK znovu prostudují veškeré směrnice sekce chovatelů holubů.  

Úkol trvalý. 

 

USNESENÍ 18/2/7/5 : Žadatelům o plemenné chovy budou rozeslány podmínky pro uznávání 

plemenných chovů. Zajistí tajemník ÚOK Lucie Berná. Úkol splněn. 

 

USNESENÍ 18/2/10/5: Oslovit kluby a informovat o zrušení letošního setkání z časových důvodů. 

Zajistí Lucie Berná. Úkol splněn 

 

USNESENÍ 18/2/11/6: Při CV v Lysé nad Labem zajistit ranní občerstvení pro posuzovatele – 

zajistí př. Drahomíra Dufková. Zajistit vrácení příspěvku 100 eur účastníkům školení 



posuzovatelů v Dánsku. Připravit průzkum ubytování při CV pro členy ÚOK – zajistí tajemník 

Lucie Berná. Kontaktovat pana Prombergra ohledně řazení plemen, barev a kreseb v katalogu 

při výstavách – zajistí př. Smetana.  

Úkol splněn. 

 

Ad. 4. Došlá korespondence 

 

Byla přijata žádost Klubu benešovských holubů o uznání stříkaného rázu. Na CV bude zřízena komise 

pro uznávání ve složení př. Wieder Pavel, Jiří Holaň a př. Alexandr Veselý, kteří provedou písemný 

zápis, a o výsledku bude klub písemně informován. 

Další žádost je z Klubu pávíků o finanční podporu při evropské výstavě výletků pávíků. Žádost byla 

doručena i na ÚVV a tato žádost byla projednána a schválena za podmínek, že bude na výstavě 

posuzováno českými posuzovateli pouze evropským způsobem. Schválení žádosti na ÚVV je v usnesení 

ze zápisu jednání ÚVV v bodě 8 různém. 

USNESENÍ 18/3/4/1: ÚOK zřizuje uznávací komisi pro uznání stříkaného rázu benešovského holuba 

ve složení př. Wieder Pavel, Holaň Jiří a Mgr. Alexandr Veselý. 

ÚOK schvaluje podporu ve výši 5000 Kč na náklady spojené s organizací evropské výstavy výletků 

pávíků v roce 2019. 

 

Ad. 5. Kluboví posuzovatelé 

 

Předseda kontrolní komise Ing. Václav Krůta, přečetl usnesení sboru posuzovatelů ze dne 29. 3. 2015, 

kdy bylo rozhodnuto, že na všech klubových, speciálních a dalších výstavách se bude bez výjimky 

posuzovat pouze evropským způsobem posuzování. 

Kontrolní komise ÚCHSH žádá Ústřední chovatelskou sekci holubů, jakož to výkonný orgán, o řešení 

neustálého a vědomého porušování ze strany některých posuzovatelů při posuzování na výstavách 

konaných ČSCH usnesení ze Sboru posuzovatelů holubů konané ve dnech 28 – 29. března 2015. 

Rozvinula se diskuze k tzv. „klubovým posuzovatelů“ klubu chovatelů holubů českých staváků, začal 

školit své takzvané „klubové posuzovatele“, které během dvou údajných školení dle sdělení klubu stihl 

vyškolit. Veřejně posuzují “kluboví posuzovatelé“ na výstavách bez plášťů, jejich práce je tristní. 

Nemají za sebou předepsaný počet výstav jako adepti na posuzovatele. Zástupcům vedení klubu 

chovatelů českého staváka byl doručen dopis kontrolní komise, která zhodnotila porušování stanov 

ČSCH a vnitřních směrnic klubem. Přes veškeré napomínání jak ze strany ÚOK, tak kontrolní komise 

sekce holubů, klub stále pokračuje v porušování a nedodržování stanov ČSCH a vnitřních směrnic.  

 

Dne 22. 11. 2018 proběhne další jednání s klubem českého staváka a ÚOK, na které byl přizván i bývalý 

předseda ÚOK př. Pavel Wieder, který už v minulosti řešil problémy s klubem. 



 

Př. Smetana upozornil, že používat mezi posuzovateli termín soukromá osoba je velmi nebezpečné. 

Musí být jasně stanoveno, co je povoleno a co není. V rámci ČSCH se nelze schovávat za soukromé 

osoby. Jednou jsme členy Svazu a konkrétní organizace či klubu, který danou výstavu, přehlídku či 

podobnou expozici pořádá. 

Př. Gajda upozornil, že pokud se ÚOK shodne na úpravě směrnic, tak se tomu nebude bránit. Musí 

k tomu být jasná shoda napříč celou ÚOK. 

Př. Otruba výhradně nesouhlasí s americkým způsobem posuzování na speciálních výstavách klubů. 

Jsme v Evropě a posuzujeme dle platných směrnic sboru, tudíž evropským způsobem. 

Př. Dufková má jednotný názor na americký způsob posuzování s př. Otrubou. Je potřeba, aby si kluby 

udělaly pořádek mezi sebou v klubu. 

Př. Holaň - veškeré úpravy směrnic je potřeba velmi pečlivě zvážit a domyslet jejich dopad. Pokud by 

došlo k nějakým změnám ohledně směrnic, muselo by to mít velmi pevná pravidla. 

Př. Gajda vznesl dotaz jakou má ÚOK možnost vymahatelnosti při porušování směrnic.  

Př. Holaň konstatoval, že v případě porušování směrnic, může ÚOK pozastavit danému posuzovateli 

činnost. 

Př. Víšek konstatoval, že je potřeba řešit nastavená pravidla a trvat na jejich dodržování.  

Př. Holaň upozornil, že není nastavený kárný systém. Je potřeba na chyby a přestupky posuzovatelů 

oficiálně a písemně upozorňovat, aby komise sboru takové posuzovatele mohla vyzvat k nápravě.  

Př. Gajda vyzval jednotlivé členy ÚOK aby se vyjádřili k této situaci.  

ÚOK chovatelů holubů a sbor posuzovatelů jednohlasně stojí za evropským způsobem posuzování a 

budeme vyžadovat jeho dodržování na všech typech výstav a přehlídek, kde se budou vystavení holubi 

posuzovat či hodnoti. 

 

 

USNESENÍ 18/3/5/1: ÚOK zásadně nesouhlasí s klubovými posuzovateli Klubu českého staváka, 

stojí za stanoviskem kontrolní komise, které bylo zasláno klubu 19. 10. 2018. V případě dalšího 

porušování klubem, vyvolá ÚOK jednání ve věci prošetření posuzování speciální výstavy v Kolíně. 

Posuzovatelům, kteří nerespektují přes upozornění ÚOK platné směrnice bude pozastavena 

činnost. ÚOK bude postupovat dle platných stanov ČSCH a interních směrnic odbornosti a bude 

vyžadovat jejich naplňování nižšími organizačními složkami. 

 

Ad. 6. Návrh úpravy směrnic (status sboru posuzovatelů, směrnice pro výuku a vzdělávání adeptů)  

 

Př. Martin Smetana představil nový návrh, se kterým přišel spolu s př. Romanem Kučerou. Jedná se o 

vstřícný krok vůči chovatelským klubům. Návrh počítá se úpravou směrnice pro výuku adeptů na 

posuzovatele holubů a to tím, že každý chovatelský klub by si mohl nominovat svého adepta, který by 



mohl za určitých podmínek již jako adept posuzovat na speciálních klubových výstavách.  Vedoucí 

posuzování by zodpovídal za posouzení adepta. Klub by složil za adepta kauci, která bude vratná po 

úspěšném složení závěrečných zkoušek. Adept nemá nárok na odměnu za posuzování a nemá nárok ani 

na cestovní náhrady. Bylo by ještě na zvážení klubu, jak se k této otázce náhrad postaví. Po dobu adepce, 

by měl mít adept speciální razítko, které bude třeba barevně rozlišeno. Cílem nového návrhu je rozšíření 

sboru posuzovatelů a podpora klubům. 

 

USNESENÍ 18/3/6/2: Připravit do konce roku finální návrh nové směrnice, který bude rozeslán 

k připomínkování členům ÚOK. Do konce ledna zaslat zpět připomínky k návrhu a do února 

představit nový návrh Komisi sboru posuzovatelů. Zodpovídá př. Kučera, Smetana, Gajda. 

 

Ad. 7. Rozpočet 2019 

 

Předseda Ing. Petr Gajda představil návrh rozpočtu na rok 2019, který vycházel z rozpočtu 2018. 

Přítomné seznámil s čerpáním rozpočtu za rok 2018 v jednotlivých položkách. 

Př. Krůta upozornil, že rozpočty všech sekcí budou kráceny a nebudou vytvářeny v rozpočtech rezervy. 

Rozpočty by měly být vyrovnané a plánované na výdaje sekcí. Nejvyšší orgán svazu (Valná hromada) 

schvaluje rozpočet ČSCH, ve kterém jsou zahrnuty rozpočty sekcí.    

Př. Gajda nechal hlasovat o představeném návrhu. Návrh byl schválen všemi hlasy. 

USNESENÍ 18/3/7/1: ÚOK schvaluje předložený návrh rozpočtu pro rok 2019. Tento návrh 

rozpočtu bude předložen konferenci odbornosti holubů ke schválení.  

 

Ad. 8. Plán zasedání ÚOK 2019 

 

Př. Gajda navrhl plán zasedání v následujícím pořadí: První setkání ÚOK v roce 2019 v Lysé nad Labem 

při lednové výstavě (01/2019), druhé zasedání pak v Pardubicích při školení posuzovatelů (03/2019), 

další pak na podzim při výstavě mláďat (09/2019) a poslední při Celostátní výstavě Chovatel (11/2019). 

Pokud během roku nastanou věci potřebné rychlého řešení, budou se řešit e-mailem nebo telefonicky. 

Všichni přítomní souhlasili. 

USNESENÍ 18/3/8/1: ÚOK schvaluje předložený návrh zasedání ÚOK v roce 2019, dále schvaluje 

vzhledem k ekonomickým možnostem jednání ÚOK po mailové korespondenci (per rollem). 

Ad. 9. CV Chovatel 2018 – organizační úkoly 

 

Př. Holaň konstatoval, že následující ráno v 7.30 začíná schůze posuzovatelů, kteří jsou nominováni na 

posuzování při CV Chovatel 2018 a pro které je připraveno malé občerstvení. Zbývá doladit poslední 

organizační věci jako seznam udělených pohárů, dodatky v přihlášených holubech atd. Jinak vše 

připraveno na výstavu. ÚOK bere na vědomí a poděkovala za odvedenou práci. 



 

Ad. 10. Vyhodnocení EV Dánsko 2018 

 

Př. Veselý seznámil přítomné s průběhem evropské výstavy v Herningu. Výstava byla velmi hezká, 

bohužel se nám nevyhnula nemoc mladých holubů. Úspěchy našich chovatelů jsou velmi potěšující. 

Kontaktní osobou v sekci holubů byl př. Veselý, který zodpovídal za nakládku, vykládku zvířat v místě 

konání výstavy a za hladký průběh a bezproblémový kontakt se zástupci Evropského svazu. Z Dánska 

byly dovezeny ceny pro oceněné chovatele, které se průběžně předávají oceněným. Každý 

z vystavovatelů dostane katalog výstavy a pamětní medaili výstavy. ÚOK poděkovala př. Veselému za 

odvedenou práci.  

 

Ad. 11. Diskuse 

 

Př. Gajda vznesl dotaz ke vzorníku krátkozobého rejdiče. Z řad chovatelů zaznívá na tento vzorník 

kritika a upozorňují na chyby, které se v něm objevují. 

Př. Veselý upozornil, že klub se vzorníkem nemá žádný problém a není důvod jakýchkoliv změn. 

Námitky zaznívají z řad chovatelů, kteří mají pocit, že se ve vzorníku objevují věci, které v minulém 

nebyly. Není tomu tak. Klubu vzorník naprosto vyhovuje. Chyby, které se ve vzorníku objevují, jsou 

chybně přepsány ze starého vzorníku, na které nikdy nikdo neupozornil. 

Př. Víšek si také myslí, že není potřeba jakýmkoliv způsobem zasahovat do opravy vzorníku.  

Př. Kučera a př. Dufková si myslí, že určité věci opravdu ve vzorníku neodpovídají, nicméně rozhodnutí 

ponechávají v rukách klubu. 

Př. Gajda přednesl návrh na roční paušální náhrady členům ÚOK a dalších komisí včetně předešlé ÚOK. 

Paušální náhrady členům ÚOK a dalších komisí budou vyplaceny dle předchozích let. Schváleno všemi 

hlasy. 

Př. Gajda sdělil návrh zaslání dopisu prostřednictvím ÚOK kolegům ze Slovenska a Polska s přáním 

krásných Vánoc a nového roku 2019. Dále navrhnul pozvat jejich tři zástupce na školení sboru 

posuzovatelů v Pardubicích. 

Př. Veselý navrhl na školení pozvat i zástupce Evropského svazu. 

Př. Gajda seznámil přítomné s rozdělením pohárů za ÚOK a za Komisi sboru posuzovatelů na CV 

Chovatel 2018. Za ÚOK chovatelů holubů se pohár věnoval na plemeno Lahore. Za předsedu ÚOK je 

pohár věnován na pražské krátkozobé rejdiče a za Komisi sbor posuzovatelů byl pohár věnován na 

barevnohlávka. 

Př. Krůta doplnil, že věnoval pohár na českou čejku rousnou a na prácheňského káníka. 

Př. Otruba navrhl zabývat se otázkou pořádání samostatného školení pro adepty, mimo tradiční školení 

posuzovatelů a sám nabízí při tomto školení pomocnou ruku. Školení posuzovatelů pro adepty není až 



tak přínosné a nebylo by od věci tyto dvě školení oddělit. ÚOK se bude tímto návrhem zabývat na 

dalších jednáních. 

Př. Gajda informoval o výročích klubů. Př. Otruba navštívil Klub rysů, kde předal zástupcům klubu 

plakety. Další výročí se bude týkat Klubu moravských voláčů sedlatých a bělohlávků, kde jsou 

připraveny k předání tři plakety. Klub koburských skřivanů je další v pořadí, kde se při příležitosti 

výročí klubu předají vybraným chovatelům plakety.   

Př. Krůta informoval o odsouhlasení pořádání Evropské výstavy v roce 2024 v Brně. 

USNESENÍ 18/3/11/3: Př. Víšek s tajemnicí Lucií Bernou osloví dopisem klub, zda mají potřebu 

oprav ve vzorníku a požádají klub o jejich vyjádření. 

Usnesení 18/3/11/4: Př. Gajda s tajemnicí Lucií Bernou zajistí zaslání dopisu s pozváním pro 

kolegy ze Slovenska a Polska na školení posuzovatelů v Pardubicích 2019. 

 

Ad. 12. Závěr 

 

Přítel Gajda poděkoval všem přítomným za účast a vstřícný přístup a jednání ukončil. Zvukový záznam 

z jednání uložen u tajemníka ÚOK. 

 

 

 

Ověřovatel zápisu: Mgr. Alexandr Veselý, Drahomíra Dufková 

Zápis vyhotovila: Lucie Berná – tajemnice ÚOK. 

 

V Lysé nad Labem dne 21. listopadu 2018. 


